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1a) Kontrola úkolů z předchozích schůzí představenstva (JUDr. Němec, JUDr. Čáp)  

K bodu 1 6c) únorové schůze: 

Úkol: Re: doporučení CCBE Corporate Social Responsibility and the Legal Profession: 

Představenstvo České advokátní komory pověřuje Odbor vnějších vztahů ČAK, aby ve 

spolupráci s pracovní skupinou ve složení JUDr. Lucie Dolanská Bányaiová, Mgr. Hana 

Gawlasová a Mgr. Kamil Blažek informoval vhodným způsobem advokátky a advokáty 

o existenci a obsahu doporučení, se zdůrazněním důležitosti problematiky CSR pro  klienty  

i pro advokáty samotné jako podnikatele, a současně s tím, že doporučení nijak neomezuje vztah 

klienta a advokáta a práva a povinnosti advokáta při hájení oprávněných zájmů klienta. 

Představenstvo České advokátní komory pověřuje výše uvedenou pracovní skupinu, aby 

vyhodnotila potřebnost, formu i obsah případného interního předpisu České advokátní komory 

v této oblasti a informovala o tom představenstvo. 
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Úkol trvá – bude projednáno v září.   

V rámci pracovní skupiny se Mgr. Kamil Blažek ujal přípravy návrhu doporučení dalšího 

postupu a zprávy do Bulletinu advokacie. Bude projednáno v říjnu.  

K bodu 1 4c) březnové schůze: 

Úkol: Představenstvo České advokátní komory ukládá Výboru rozpočtovému a hospodářskému 

ČAK, aby posoudil dopad snížení a prominutí povinných plateb na hospodaření Komory 

a navrhl případná opatření.  

Věc je v řešení. Představenstvo žádá Výbor rozpočtový a hospodářský ČAK, aby věc projednal 

co nejdříve.   

S ohledem na skutečnost, že pravidla pro snížení a prominutí povinných plateb zůstávají 

v původní platné podobě, není tento úkol v tuto chvíli relevantní.  

K bodu 2f) březnové schůze: 

Úkol: Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí zprávu o postupu projektu 

nových webových stránek a ukládá pracovní skupině pro přípravu webu, aby pokračovala 

v projektu nových webových stránek v souladu se zprávou o postupu projektu, a to tak, aby beta 

verze kompletních webových stránek byla členům představenstva pokud možno poskytnuta do 

konce června 2023, aby mohli uplatnit během července a srpna 2023 obsahové a grafické 

připomínky a nový web České advokátní komory mohl být spuštěn na podzim 2023.  

Pracovní skupina po jednání se zástupci společnosti Abuco informovala představenstvo, že, 

s ohledem na zdržení se zpracováním obsahu nových webových stránek, bude kompletní beta 

verze nového webu ČAK poskytnuta členům a náhradníkům představenstva k testování 

v průběhu července.  

Odkaz na pracovní verzi nového webu ČAK byl členům i náhradníkům představenstva zaslán 

k připomínkám. Dále bude projednáno pod bodem Priority h) této schůze. 

K bodu 5a) březnové schůze: 

Úkol: JUDr. Bányaiová předložila návrh revidovaných pravidel Dalšího vzdělávání advokátů 

(DVA). Po diskusi a připomínkách jednotlivých členů představenstva budou pravidla upravena 

tak, aby reflektovala náročnost jednotlivých forem odborného vzdělávání a poté předložena na 

příští schůzi představenstva.  

Kromě úpravy pravidel DVA se řeší i rozšíření bonusů za absolvování projektu, proto materiál 

bude předložen na schůzi představenstva v září. 

Věc je na programu této schůze pod bodem 6a).  
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K bodu 2b) dubnové schůze: 

Úkol: Ad návrh postupu ve věci advokátních úschov:  

Představenstvo České advokátní komory ukládá IT oddělení ČAK, aby ve spolupráci s odborem 

vnější a vnitřní legislativy ČAK připravil detailní podmínky 2. etapy postupu a předložil návrh 

na zajištění její realizace.  

Úkol trvá.   

Představenstvo České advokátní komory ukládá předsedovi, aby následně smluvně zajistil 

spolupráci Komory s jednotlivými bankami ve věci advokátních úschov. 

Úkol trvá.  

K bodu 6e) dubnové schůze: 

Úkol: Představenstvo České advokátní komory ukládá Výboru pro advokátní etiku České 

advokátní komory, aby na květnovou schůzi představenstva připravil podkladový materiál 

k tomuto tématu „Meze loajality advokáta k advokátnímu stavu“.  

Dle sdělení JUDr. Petra Svobody bude materiál projednán na příštím jednání Výboru pro 

advokátní etiku a předložen na říjnovou schůzi představenstva. 

K bodu 2a) červnové schůze: 

Úkol: Ad Interiérové řešení prostor ČAK v rekonstruovaném paláci Dunaj – výběr zhotovitele: 

Představenstvo České advokátní komory vybírá jako dodavatele interiérového řešení prostor 

ČAK v rekonstruovaném paláci Dunaj společnost CAPEXUS s.r.o., IČO 24131326. 

Představenstvo ukládá předsedovi, aby výsledky tohoto výběrového řízení dal na vědomí 

předsedovi kontrolní rady ČAK. 

Předseda ČAK informoval předsedu kontrolní rady ČAK dopisem z 28. června 2023. 

K bodu 2b) červnové schůze: 

Úkol: Ad Umělá inteligence a poskytování právních služeb: Představenstvo České advokátní 

komory bere na vědomí materiály ohledně využívání umělé inteligence při poskytování 

právních služeb předložené JUDr. Maisnerem a Mgr. Trojanem a ukládá Sekci ČAK pro IT a 

GDPR, aby zohlednila návrh Výboru pro advokátní etiku ČAK a připravila návrh stanoviska, 

který bude výsledkem shody mezi oběma poradními orgány.  

Členové představenstva se vyzývají, aby svoje připomínky k oběma materiálům poskytli JUDr. 

Maisnerovi do 15. července 2023. V návaznosti na vypořádání připomínek bude stanovisko 

schváleno buď per rollam v průběhu srpna nebo na zářijové schůzi představenstva.  
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Představenstvo ukládá předsedovi a tajemníkovi, aby navrhli termín a program zvláštního 

zasedání představenstva, které se bude věnovat dopadu AI na poskytování právních služeb 

a budoucnost advokacie.  

Věc je na programu této schůze pod bodem Priority f).  

K bodu 2c) červnové schůze: 

Úkol: Předseda zopakoval základní informace o stavu projednávání návrhu novely advokátního 

tarifu. Představenstvo České advokátní komory poté uložilo Odboru vnějších vztahů ČAK, aby 

zejména v advokátních médiích byl věnován prostor pro veřejnou diskusi mezi advokáty 

o potřebě novelizace advokátního tarifu. 

Úkol trvá, publikaci je třeba věnovat náležitou pozornost.  

K bodu 3a) červnové schůze: 

Úkol: Představenstvo České advokátní komory schvaluje věcný záměr na přesunutí písemných 

testů z advokátního zkušebního řádu do usnesení č. 1/1998 Věstníku, o výchově advokátních 

koncipientů a dalším vzdělávání advokátů, ve znění pozdějších předpisů, a pověřuje předsedu, 

aby návrh projednal s Ministerstvem spravedlnosti 

Předseda projednal tuto záležitost se zástupci Ministerstva spravedlnosti (MSp), jež vzalo 

záměr na vědomí s tím, že k němu nemá výhrady.  

K bodu 3c) červnové schůze: 

Úkol: Představenstvo České advokátní komory schvaluje usnesení, kterým se mění usnesení 

představenstva České advokátní komory č. 2/1998 Věstníku, kterým se upravuje smírčí řízení 

(advokátní smírčí řád), ve znění pozdějších předpisů, a ukládá odboru vnější a vnitřní 

legislativy ČAK, aby zajistil publikaci tohoto usnesení ve Věstníku ČAK 

Usnesení bylo publikováno ve Věstníku č. 2/2023 dne 23. června 2023. 

K bodu 3e) červnové schůze: 

Úkol: Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí zprávu o průběhu jednání 

Legislativní rady vlády (LRV) ze dne 8. 6. 2023, kde bylo pověřenému zástupci ČAK 

znemožněno vystoupit v rámci veřejné diskuse k zákonu o hromadném řízení a pověřuje 

předsedu, aby se proti tomuto postupu ohradil, neboť jde o porušení pravidel LRV, kde má ČAK 

statut stálého hosta s právem vystoupit v diskusi bez hlasovacího práva. 

Předseda ČAK zaslal dopis předsedovi Legislativní rady vlády 19. července 2023.  

K bodu 4b) červnové schůze: 

Úkol: Ad Informace o zpracování analýzy statistiky a prognózy vývoje počtu advokátů 

a advokátních koncipientů: Představenstvo České advokátní komory bere informaci na vědomí 
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a ukládá vedení představenstva, aby zjištěné negativní trendy projednalo s Ministerstvem 

spravedlnosti.  

Předseda informoval, že tyto údaje byly součástí důvodové zprávy k novele advokátního tarifu. 

K bodu 5f) červnové schůze: 

Úkol: Představenstvo České advokátní komory pověřuje předsedu České advokátní komory, 

aby ministru spravedlnosti navrhl jmenování patnácti osob, jejichž seznam je uveden 

v neveřejné příloze tohoto zápisu, zkušebními komisaři pro advokátní zkoušky 

Předseda ČAK návrh ministru spravedlnosti zaslal.  

K bodu 6a) červnové schůze: 

Úkol: Ad konference European Circuit v Praze: Představenstvo České advokátní komory 

ukládá odboru mezinárodních vztahů ČAK, aby ve spolupráci s odborem vnějších vztahů ČAK 

publikoval pozvánku na konferenci v advokátních médiích. 

Konference byla publikována v Advokátním deníku.  

K bodu 6b) červnové schůze: 

Úkol: Ad Vyhledávač advokátů na portálu Evropské unie e-Justice: Představenstvo České 

advokátní komory ukládá odboru hospodářskému a organizačnímu/ oddělení IT ČAK, aby ve 

spolupráci s odborem mezinárodních vztahů ČAK zajistil zapojení České advokátní komory do 

systému vyhledávání advokátů v rámci portálu Evropské unie e- Justice. 

Odbor mezinárodních vztahů ČAK kontaktoval zástupce Evropské komise, kteří již zaslali 

technické specifikace pro zapojení ČAK do evropského vyhledavače advokátů a tyto informace 

předal odboru hospodářskému a organizačnímu ČAK a jeho IT oddělení. 

K bodu 6c) červnové schůze: 

Úkol: Představenstvo České advokátní komory souhlasí s podáním přihlášky na Mid-Year 

Meeting a ukládá odboru mezinárodních vztahů ČAK zajistit zaslání dopisu s touto přihláškou 

prezidentce IBA. 

Přihláška byla odeslána. 

K bodu 7b) červnové schůze: 

Úkol: Představenstvo České advokátní komory schvaluje usnesení, kterým se mění usnesení 

představenstva České advokátní komory č. 2/1999 Věstníku, kterým se stanoví jednorázová 

částka náhrady nákladů kárného řízení, ve znění pozdějších předpisů, a ukládá odboru vnější 

a vnitřní legislativy ČAK, aby zajistil publikaci tohoto usnesení ve Věstníku ČAK 

Usnesení bylo publikováno ve Věstníku č. 2/2023 dne 23. června 2023. 
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K bodu 7d) červnové schůze: 

Úkol: Ad Stanovisko ke způsobu uplatnění regulované odměny advokáta za sepis a podání 

návrhu na povolení oddlužení a insolvenčního návrhu: Představenstvo uložilo odboru vnější a 

vnitřní legislativy ČAK, aby zajistil publikaci tohoto stanoviska ve Věstníku ČAK. 

Usnesení bylo publikováno ve Věstníku č. 2/2023 dne 23. června 2023. 

K bodu 7e) červnové schůze: 

Úkol: Představenstvo České advokátní komory souhlasí, aby Česká advokátní komora navrhla 

prezidentu České republiky JUDr. Gerhardta Bubníka na udělení státního vyznamenání. 

Návrh byl odeslán. Sekretariát prezidenta republiky přijetí návrhu potvrdil s tím, že se prezident 

bude návrhem zabývat pro vyznamenání v letošním nebo příštím roce.  

K bodu 7g) červnové schůze: 

Úkol: Představenstvo České advokátní komory ukládá Mgr. Pavlu Kroupovi, aby ve spolupráci 

s odborem vnější a vnitřní legislativy ČAK vypracoval odpověď na dotaz Ministerstva 

spravedlnosti ohledně datových schránek zaměstnaných advokátů tak, že i advokát vykonávající 

advokacii v pracovním poměru musí mít zřízenou datovou schránku. 

Odpověď byla Ministerstvu spravedlnosti odeslána.  

K bodu 7h) červnové schůze: 

Úkol: Představenstvo pověřilo JUDr. Plachkou, aby ve spolupráci s JUDr. Žižlavským 

neformálně zjistili fungování Nadace slovenské advokacie a předložili představenstvu koncept 

založení nadace/nadačního fondu české advokacie.  

Úkol trvá. 

K bodu 7i) červnové schůze: 

Úkol: Ad Otevřené dny ČAK v Praze.  

Předběžně byl stanoven termín 7. listopadu 2023 odpoledne. Odbor vnějších vztahů ČAK 

připraví na říjnovou schůzi představenstva podrobnější harmonogram této akce.  

1b) Usnesení přijaté na společném zasedání ČAK a SAK 

Představenstvo České advokátní komory na svém jednání 26. června 2023 v Bratislavě přijalo 

toto usnesení č. 497-06/2023: 
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Představenstvo České advokátní komory jmenuje ve smyslu článku 9.1. Výzvy k podání nabídky 

z 25. května 2023 na Zajištění on-line účasti advokátů na sněmu České advokátní komory 

komisi pro otevření a vyhodnocení nabídek v tomto složení:  

JUDr. Monika Novotná, JUDr. Michala Plachká, LL.M., JUDr. Martin Maisner, Ph.D., 

MCIArb., JUDr. Ondřej Trubač, Ph.D., LL.M.,  Mgr. Pavel Kroupa a JUDr. Martin Vychopeň.  

Komise si může k vysvětlení technických aspektů jednotlivých nabídek přizvat konzultanta. 

1c) Hlasování per rollam od minulé schůze představenstva (JUDr. Čáp) 

V souladu s článkem 9 odst. 4 organizačního řádu ČAK se do tohoto zápisu zaznamenává 

usnesení přijaté per rollam v době od předchozí schůze představenstva. 

Představenstvo ve smyslu článku 9 organizačního řádu České advokátní komory přijalo mimo 

schůzi s níže uvedenými výsledky hlasování, jež proběhlo ve dnech 22. až 25. srpna 2023, toto 

usnesení č. 498-08/2023: 

Představenstvo České advokátní komory schvaluje stanovisko České advokátní komory 

k nominaci a posuzování kandidátů na soudce Ústavního soudu, které je přílohou tohoto 

usnesení a pověřuje předsedu, aby toto stanovisko zveřejnil v Advokátním deníku a v dalších 

médiích. 

Počet hlasujících členů představenstva: 10 

JUDr. Monika Novotná byla z tohoto hlasování vyloučena podle článku 31 organizačního řádu 

ČAK, neboť přijímané stanovisko obsahovalo též hodnocení její osoby. 

Výsledky hlasování: Pro: 10            Proti: 0               Zdržel/a se: 0 

4) Rozpočty 

Po dohodě členů představenstvo byl tento bod projednán přednostně v pondělí 11. září 2023. 

JUDr. Novotná seznámila představenstvo se základními údaji obsaženými v podkladových 

materiálech o čerpání rozpočtu ČAK, rozpočtu sociálního fondu ČAK, čerpání rozpočtu 

regiony ČAK za rok 2022, včetně zápisu z jednání Rozpočtového a hospodářského výboru 

ČAK (RHV), které proběhlo 3. srpna 2023.  

Dále odkázala na písemné materiály obsahující čerpání fondu předsedy ČAK, zúčtování fondu 

pro vzdělávání advokátních koncipientů za r. 2022 a stav majetku ČAK k 31. 12. 2022. 

Čerpání rozpočtu ČAK 2022, sociálního fondu ČAK, čerpání fondu předsedy ČAK, zúčtování 

fondu pro vzdělávání advokátních koncipientů za r. 2022 a stav majetku ČAK k 31. 12. 2022 

tvoří přílohovou součást tohoto zápisu.  

https://www.cak.cz/assets/priloha_1_2023_09_sloucena-pdf.pdf
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Zpráva o hospodaření s majetkem Komory za rok 2022 bude spolu s dalšími údaji uvedenými 

v článku 70 organizačního řádu ČAK zveřejněna ve Věstníku ČAK.  

Představenstvo bylo dále seznámeno se zprávou auditora, který konstatuje, že účetní závěrka 

ČAK podává věrný a poctivý obraz aktiv a pasiv ČAK k 31. 12. 2022 a nákladů a výnosů a 

výsledků jejího hospodaření za rok 2022 (výrok auditora byl zveřejněn na webových stránkách 

ČAK).  

Tajemník tlumočil doporučení RHV, aby představenstvo čerpání rozpočtů svým rozhodnutím 

schválilo a tyto údaje byly zveřejněny ve Věstníku ČAK.  

Předseda kontrolní rady požádal, aby představenstvo předložilo kontrolní radě návrh rozpočtu 

ČAK na rok 2024 do konce listopadu 2023.  

Předseda po krátké diskusi navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí čerpání rozpočtu ČAK 2022, čerpání 

rozpočtu sociálního fondu ČAK 2022, zúčtování fondu pro vzdělávání advokátních koncipientů 

ČAK za rok 2022, stav majetku ČAK k 31. 12. 2022 a výrok auditora o ověření účetní závěrky 

ČAK za rok 2022.  

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 10 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 499-09/2023 v navrženém znění. 

 

Předseda poté v 18.00 hodin pondělní jednání ukončil, poděkoval všem za účast a schůzi 

představenstva přerušil do úterních 9.00 hodin. 
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12. září 2023 

PŘÍTOMNI: 

JUDr. Robert Němec, LL.M. 

JUDr. Martin Maisner, Ph.D., MCIArb. 

JUDr. Michala Plachká, LL.M. 

JUDr. Lucie Dolanská Bányaiová, Ph.D. 

Mgr. František Korbel, Ph.D. 

Mgr. Lukáš Trojan 

JUDr. Ondřej Trubač, Ph.D., LL.M. 

JUDr. Michal Žižlavský 

 

 

Mgr. Hana Gawlasová 

Mgr. Pavel Kroupa 

JUDr. Radim Miketa 

JUDr. Antonín Mokrý 

JUDr. Karel Brückler 

JUDr. Tomáš Herblich 

JUDr. Bohuslav Sedlatý 

 

 

 

 

JUDr. Petr Čáp 

JUDr. Hana Rýdlová 

 

 

On-line: 

JUDr. Irena Schejbalová 

 

Za regionální zástupce:  

Mgr. Ing. Vítězslav Paděra 

OMLUVENI:  

JUDr. Monika Novotná 

JUDr. Petr Toman, LL.M. 

JUDr. Tomáš Sokol 

 

 

Mgr. Kamil Blažek 

JUDr. Jan Mikš 

 

 

 

PhDr. Iva Chaloupková 

 

   

   

8a) VOPOZA   

Po dohodě členů představenstvo byl tento bod projednán přednostně na úvod úterního jednání. 

K projednání tohoto bodu se dostavil JUDr. Nespala, předseda Výboru pro odbornou pomoc 

a ochranu zájmů advokátů (VOPOZA). 

Na základě podnětů VOPOZA i přítomného regionálního představitele se ČAK bude zabývat 

problematikou cen právních služeb účtovaných pod náklady. Předseda v této souvislosti 

připomíná, že touto otázkou se ČAK zabývala opakovaně, přičemž v minulosti narazila 

na limity hospodářské soutěže sledované ÚOHS. Tajemník dohledá komunikaci mezi ČAK 

a ÚOHS, kterou poskytne Mgr. Korbelovi a JUDr. Žižlavskému se žádostí, aby vyhodnotili 

aktuálnost této komunikace a možnosti dalšího postupu.  

Dále byla projednána témata týkající se advokátního tarifu, použitelnosti poznatků 

zpravodajských služeb v trestním řízení, systém ustanovování advokátů ex offo ve věcech 

trestních a civilních, prohlídek u advokátů a další.  

Poté předseda navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory  
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- pověřuje odbor legislativy, aby sledoval případné legislativní změny ve věci 

použitelnosti poznatků zpravodajských služeb v trestním řízení a případně neprodleně 

informoval představenstvo 

- pověřuje předsedu / tajemníka, aby učinili dotaz na regionální zástupce ČAK ohledně 

aktuálního stavu systému a proporce ustanovování advokátů v trestních a civilních 

řízeních 

- pověřuje předsedu ČAK obnovit metodickou diskusi s NSZ ohledně způsobu prohlídek 

u advokátů, a to v závislosti na předložení legislativního návrhu novely trestního řádu, 

konkrétně par. 85b) 

- pověřuje předsedu iniciovat schůzku pověřených členů ČAK s ministrem spravedlnosti 

a ministrem vnitra, a to za účelem opětovného projednání usnesení PSP ČR ze dne 12. 

9. 2017 ve věci úniků informací z neveřejné části trestního řízení.  

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 8 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 500-09/2023 v navrženém znění. 

2) Priority  

2a) Zpráva předsedy ČAK o činnosti od předchozí schůze představenstva 

JUDr. Němec informoval o proběhlých jednáních během července a srpna, jež se týkala 

zejména novely zákona o advokacii a novely advokátního tarifu. Obě témata budou 

projednávána pod následujícími body. 

2b) Novela zákona o advokacii   

Předseda přednesl zprávu o stavu projednávání návrhu novely zákona o advokacii (ZA), který 

byl předložen do připomínkového řízení, přičemž v současné době probíhá vypořádání 

připomínek. Veškeré připomínky Komora vypořádala a akceptovala je, s výjimkou připomínek 

Nejvyššího soudu (NS) a Nejvyššího státního zastupitelství (NSZ) k úpravě důvěrnosti 

komunikace mezi advokátem a klientem, kde ČAK trvá na původním návrhu, který je, mimo 

jiné, výsledkem pracovního jednání se zástupci NS a NSZ na MSp v rámci přípravy novely ZA.  

K tomu Mgr. Trojan upozorňuje na problematiku metodického pokynu NSZ, který dle 

předběžného posouzení není v souladu se stanoviskem / doporučením CCBE a směrnicí 

č. 2013/48/EU o právu na přístup k obhájci.  

Poté předseda navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 
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Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí stav projednávání návrhu novely 

zákona o advokacii a pověřuje předsedu, aby v součinnosti s odborem vnější a vnitřní 

legislativy ČAK v těchto jednáních pokračoval.  

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 8 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 501-09/2023 v navrženém znění. 

2c) Novela advokátního tarifu   

Předseda informoval, že jednání o novele advokátního tarifu po připomínkovém řízení 

pokračují.  

Poté předseda navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí stav projednávání návrhu novely 

advokátního tarifu a pověřuje předsedu, aby v součinnosti s odborem vnější a vnitřní legislativy 

ČAK v těchto jednáních pokračoval.  

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 8 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 502-09/2023 v navrženém znění. 

2d) Rekonstrukce paláce Dunaj   

Po projednání věci předseda navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí informaci vedoucí hospodářského 

odboru Mgr. Sedláčkové o stavu projektu.  

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 7 Proti: 0 Zdrželi se: 1 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 503-09/2023 v navrženém znění. 

2e) Příprava 9. sněmu – zpráva výběrové komise pro on-line sněm   

JUDr. Maisner informoval představenstvo o jednání výběrové komise pro on-line sněm, 

přičemž v podrobnostech odkazuje na zápis z jednání komise, který tvoří přílohu tohoto zápisu.  

Poté předseda navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

https://www.cak.cz/assets/priloha_3_2023_09_-snem_zapis-z-jednani-vyberove-komise.pdf
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Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí zprávu výběrové komise pro zajištění 

on-line účasti na sněmu ČAK a pověřuje komisi, aby pokračovala v jednání s vybranými 

subjekty.  

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 8 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 504-09/2023 v navrženém znění. 

2f) Umělá inteligence a poskytování právních služeb   

V návaznosti na červnové jednání představenstva v této věci předložil JUDr. Maisner návrh 

Stanoviska, ve kterém jsou zohledněny připomínky členů představenstva, Sekce pro IT a GDPR 

ČAK a Výboru pro advokátní etiku ČAK. Po projednání věci předseda navrhl, aby 

představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory schvaluje Stanovisko k užívání umělé inteligence (AI) 

při poskytování právních služeb, které je přílohou tohoto usnesení. Předsedovi se ukládá, aby 

ve spolupráci s odborem vnějších vztahů a legislativním odborem zajistil publikaci tohoto 

stanoviska ve Věstníku ČAK a v advokátních médiích.  

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 8 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 505-09/2023 v navrženém znění. 

Dále dal předseda hlasovat o návrhu tohoto usnesení: 

 Představenstvo České advokátní komory pověřuje JUDr. Martina Maisnera provedením 

prvních kroků k organizaci sympozia, diskuse či otevřeného kulatého stolu k problematice 

umělé inteligence v advokacii i justici, za účasti těch, kteří se touto oblastí zabývají. Akce by 

měla být určena především pro členy představenstva a dalších orgánů ČAK za účelem diskuse 

o dalším vývoji regulace poskytování právních služeb a demografického vývoje advokacie.  

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 8 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 506-09/2023 v navrženém znění. 

2g) Nový web ČAK   

Představenstvo v průběhu srpna obdrželo odkaz s proklikem na pracovní verzi nového webu 

ČAK, a to  se žádostí o zaslání připomínek. Po projednání věci předseda navrhl, aby 

představenstvo přijalo toto usnesení: 

https://www.cak.cz/assets/priloha_4_2023_09_-ai_stanovisko.pdf
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Představenstvo České advokátní komory vzalo na vědomí připomínky členů představenstva 

k pracovnímu návrhu webu a pověřuje Mgr. Kroupu, aby jednotlivé připomínky projednal 

s pracovní skupinou pro přípravu webu.  

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 8 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 507-09/2023 v navrženém znění. 

2h)  Problematika konverze u advokátů   

JUDr. Justoň informoval představenstvo o sdělení Digitální a informační agentury (DIA) 

ohledně problematiky konverze u advokátů s tím, že v podrobnostech se odkazuje na materiál, 

který tvoří přílohu tohoto zápisu.  

Poté předseda navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory pověřuje člena představenstva Mgr. Františka 

Korbela a člena kontrolní rady Mgr. Adama Felixe, aby ve spolupráci s JUDr. Justoněm 

projednali problematiku digitálních konverzí s DIA a navrhli další postup.  

Před tímto hlasováním opustil schůzi JUDr. Maisner a hlasování se nezúčastnila JUDr. Plachká.   

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 5 Proti 0 Zdrželi se: 1 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 508-09/2023 v navrženém znění. 

3) Legislativa 

3a) Změna minimálního limitu pojistného plnění 

Po diskusi představenstvo rozhodlo, že se projednání tohoto bodu přesouvá na říjnovou schůzi 

představenstva. 

Po projednání tohoto bodu odešla JUDr. Bányaiová.  

3b) Informace o eLegalizaci a identifikaci klienta na dálku  

JUDr. Justoň informoval představenstvo ČAK o e-Legalizaci pro advokáty, evidenci ověřených 

podpisů a identifikaci klienta na dálku. V této souvislosti představenstvo diskutovalo zejména 

otázku, zda se v současné době má přikročit k elektronické evidenci ověřených podpisů 

s využitím obdobného systému jako je Elektronická kniha úschov ČAK (EKÚ). V rozsáhlé 

diskusi převládl názor, že k tomuto opatření by mělo být přikročeno až poté, kdy bude 

https://www.cak.cz/assets/priloha_5_2023_09_-konverze-u-advokatu.pdf
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schválena novela ZA, která umožní eLegalizaci a identifikaci klienta na dálku, neboť tyto 

agendy budou vyžadovat zásadní změny v systému knih o prohlášeních o pravosti podpisu.  

Poté předseda navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí informaci JUDr. Justoně o přípravě 

eLegalizace pro advokáty, evidence ověřených podpisů a identifikace klienta na dálku. 

 Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 6 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 509-09/2023 v navrženém znění. 

3c) Informace o legislativním procesu  

JUDr. Justoň informoval o aktuálním dění v legislativním procesu. 

Poté předseda navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí informaci JUDr. Justoně 

o legislativním procesu v období červen až srpen 2023 

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 6 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 510-09/2023 v navrženém znění. 

5) Matrika 

5a) Žádost advokáta o prominutí roční lhůty dle § 38 odst. 2 zákona o advokacii  

NEVEŘEJNÁ ČÁST 

KONEC NEVEŘEJNÉ ČÁSTI 

5b) Žádost o zápis do seznamu advokátů  

NEVEŘEJNÁ ČÁST 

KONEC NEVEŘEJNÉ ČÁSTI 
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6) Odbor výchovy a vzdělávání (JUDr. Bányaiová, JUDr. Brückler, Ing. Matoušková) 

6a) Návrh úpravy pravidel projektu Dalšího vzdělávání advokátů (DVA) 

JUDr. Bányaiová a JUDr. Miketa předložili návrh úprav pravidel projektu DVA, které se týkají 

zejména čerpání benefitů a systému udělování počtu kreditů, nově pak bude možno využít 

benefitů externí spolupracující vzdělávací agentury BOVA a pojišťovny Generali Česká 

pojišťovna.  

Poté předseda navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory schvaluje úpravu pravidel projektu Dalšího 

vzdělávání advokátů dle předloženého návrhu a souhlasí s rozšířením benefitů pro absolventy 

Dalšího vzdělávání advokátů o zvýhodněné podmínky pojištění pracovní neschopnosti. 

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 6 Proti: 0 Zdrželi se: 1 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 512-09/2023 v navrženém znění. 

6b) Plán vstupních školení pro advokátní koncipienty na r. 2024 

Předseda navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí plán vstupních školení pro advokátní 

koncipienty na r. 2024.  

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 6 Proti: 0 Zdrželi se: 1 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 513-09/2023 v navrženém znění. 

6c) Rámcový program seminářů pro advokátní koncipienty na r. 2024 

Předseda navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí rámcový program seminářů pro 

advokátní koncipienty v r. 2024.  

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 6 Proti: 0 Zdrželi se: 1 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 514-09/2023 v navrženém znění. 
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6d) Advokáti do škol / Advokáti do dětských domovů – návrh na zapojení dalších 

advokátek a advokátů do projektu 

Předseda navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory schvaluje seznam 27 nových advokátek a advokátů, 

kteří se zapojí do projektů Advokáti do škol a Advokáti do dětských domovů.  

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 7 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 515-09/2023 v navrženém znění. 

6e) Dodatečný termín zkoušky z mediace pro advokáty  

Předseda navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí dodatečný termín zkoušky z mediace 

pro advokáty.  

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 6 Proti: 1 Zdrželi se: 1 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 516-09/2023 v navrženém znění. 

6f) Zpráva o vzdělávacích akcích pro advokátní koncipienty a advokáty za červen 2023 

Předseda navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere zprávu o vzdělávacích akcích pro advokátní 

koncipienty a advokáty za červen 2023 na vědomí.  

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 6 Proti: 0 Zdrželi se: 1 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 517-09/2023 v navrženém znění. 

7) Mezinárodní odbor (MEZ) – (JUDr. Maisner, Mgr. Vojířová) 

7a) Nadace evropských advokátů (ELF) – finanční příspěvek ČAK pro r. 2024 

JUDr. Mokrý informoval představenstvo o návrhu nadace ELF na zvýšení členského příspěvku, 

které je v podrobnostech odůvodněno v přiloženém dopisu Nadace ELF jejím členům. 

JUDr. Mokrý hodnotí spolupráci s ELF jako užitečnou, neboť ELF se věnuje rozsáhlé 

vzdělávací činnosti na evropské úrovni pro advokáty, kterých se mohou čeští advokáti účastnit 

a účastní, stejně tak jako výměnných stáží, a dále se ELF účastní evropských projektů při 
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zkoumání otázek týkajících se advokacie / justice, a to zejména v oblasti základních principů 

advokátní profese, jako je právo na právní pomoc, mlčenlivost, nezávislost advokátní profese 

a advokátní samosprávy. Z těchto důvodů JUDr. Mokrý doporučuje podpořit Nadaci ELF 

a s navýšením příspěvku souhlasit. 

Poté předseda navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory souhlasí s navýšením příspěvku České advokátní 

komory Nadaci evropských advokátů pro rok 2024 z dosavadních 2 000 EUR na 3000 EUR.  

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 4 Proti:  Zdrželi se: 2 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 518-09/2023 v navrženém znění. 

7b) Spolupráce s Tokijskou advokátní komorou 

JUDr. Mokrý informoval o iniciativě Tokijské advokátní komory, která má zájem o setkání 

se zástupci ČAK, a to za účelem navázání kontaktů a uspořádání společného semináře na 

vybrané téma.  

Poté předseda navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory pověřuje předsedu ČAK, aby vešel v kontakt se 

zástupci Tokijské advokátní komory a projednal možnosti spolupráce mezi oběma komorami.  

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 6 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 519-09/2023 v navrženém znění. 

7c) Mezinárodní konference European Circuit v Praze 

Mezinárodní odbor předložil souhrnnou informaci o konferenci European Circuit, na které jako 

oficiální řečníci za ČAK vystoupí JUDr. Němec, JUDr. Maisner, JUDr. Mokrý, JUDr. Fantová 

Argalášová a JUDr. Ambruz. Předseda navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere informace o konferenci European Circuit v Praze 

na vědomí.  

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 6 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 520-09/2023 v navrženém znění. 
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7d) Setkání zahraničních advokátů na ČAK  

Odbor mezinárodních vztahů ČAK informoval, že dne 16. 10. 2023 se v prostorách ČAK 

uskuteční setkání zahraničních advokátů zapsaných v seznamu ČAK, na které jsou zváni 

členové a náhradníci představenstva, jakož i předsedové orgánů ČAK. Předseda navrhl, aby 

představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí materiál Setkání zahraničních 

advokátů 2023. 

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 6 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 521-09/2023 v navrženém znění. 

7e) Evropská legislativa 

Předseda navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí materiál Evropská legislativa, který 

je přílohou tohoto zápisu. 

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 6 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 522-09/2023 v navrženém znění. 

7f) Shrnutí činnosti bruselské zástupkyně za červen – srpen 2023 a Aktuality z EU 

za červenec a srpen 2023 

Předseda navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí materiály Shrnutí činnosti bruselské 

zástupkyně za červen – srpen 2023 a Aktuality z EU, které jsou přílohou tohoto zápisu.  

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 6 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 523-09/2023 v navrženém znění. 

7g) Evropský den advokátů 2023 

JUDr. Mokrý přednesl informaci o Evropském dni advokátů, v jehož rámci CCBE uspořádá 

dne 23. 10. 2023 konferenci Meet the Profession Day, které se zúčastní zástupci Evropského 

parlamentu, Evropské komise a Tribunálu EU – viz materiál, který tvoří přílohu tohoto zápisu, 

https://www.cak.cz/assets/priloha_6_2023_09_evropska-legislativa.pdf
https://www.cak.cz/assets/priloha_7_2023_09_aktuality-z-eu.pdf
https://www.cak.cz/assets/priloha_8_2023_09_evropsky-den-advokatu.pdf
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a navrhuje, aby představenstvo delegovalo jednoho až tři členy za ČAK, za účasti stálé 

zástupkyně ČAK v Bruselu Mgr. Recové. 

Poté předseda navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory projednalo předložený materiál a vyslovuje souhlas 

s účastí zástupců ČAK na akci Meet the Profession Day - JUDr. Plachká a JUDr. Novotná / 

JUDr. Maisner / JUDr. Bányaiová / JUDr. Toman.  

Představenstvo České advokátní komory souhlasí s uspořádáním webináře u příležitosti 

Evropského dne advokátů.  

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 6 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 524-09/2023 v navrženém znění. 

8) Různé  

Mgr. Ing. Vítězslav Paděra – region Východní Čechy 

Mgr. Ing. Vítězslav Paděra, zástupce regionálního představitele ČAK pro Východní Čechy, 

informoval představenstvo o dění v tomto regionu, vzdělávacích a sportovních akcích. Dále 

upozornil na rostoucí problém vinklaření.  

V návaznosti na diskusi předseda navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory ukládá Výboru regionálních představitelů ČAK 

zrevidovat pravidla komunikace mezi regionálními zástupci, ČAK a advokáty při organizaci 

regionálních akcí. 

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 6 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 525-09/2023 v navrženém znění. 

8b) Registr zastoupení – iniciativa Digitální informační agentury    

Tato věc bude projednána v říjnu, a to na základě stanoviska odboru vnější a vnitřní legislativy 

ČAK k předloženým materiálům.  

8c) Pojistné události v rámci hromadného pojištění advokátů   

Předseda navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 
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Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí informaci pojišťovacího makléře 

společnosti WI-ASS ČR o vznášených nárocích advokátů v rámci hromadného pojištění 

advokátů. 

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 7 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 526-09/2023 v navrženém znění. 

8d) Krácení odměn ustanovených advokátů soudy  

Předseda navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí informace o případech krácení odměn 

advokátů v soudních rozhodnutích s tím, že některé v nich řešené položky jsou předmětem 

navrhované novelizace advokátního tarifu. 

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 7 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 527-09/2023 v navrženém znění. 

8e) Prohlídky advokátních koncipientů při vstupu do soudních budov   

Představenstvo v poslední době zaznamenalo opětovné problémy s prohlídkami advokátních 

koncipientů při vstupu do soudních budov, přičemž Komora obdržela několik konkrétních 

informací od advokátních koncipientek a koncipientů. 

Po diskusi předseda navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory pověřuje předsedu, aby požádal ministra 

spravedlnosti o přijetí opatření, aby advokátní koncipienti podléhali při vstupu do soudních 

budov stejnému režimu jako advokáti.  

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 7 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 528-09/2023 v navrženém znění. 

8f) Informace o soudních řízeních proti ČAK     

JUDr. Čáp předložil představenstvu přehled soudních řízení vedených proti ČAK, z něhož 

vyplývá, že největší část tvoří žaloby proti rozhodnutí ČAK o neurčení advokáta k poskytnutí 

právní porady nebo právní služby dle § 18 a následujících ZA.  

Poté předseda navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 
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Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí předložený přehled soudních řízení 

vedených proti ČAK. 

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 6 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 529-09/2023 v navrženém znění.  

NEVEŘEJNÁ ČÁST 

KONEC NEVEŘEJNÉ ČÁSTI 

8g) Dlužné pojistné    

JUDr. Justoň předložil informaci ohledně vymáhání dlužného pojistného za advokáty, kteří byli 

pozastaveni nebo vyškrtnuti v průběhu kalendářního roku, a upozornil na nevyjasněnou otázku 

pojištění pozastavených advokátů, kteří jsou účastníky hromadného pojištění. 

Po projednání věci předseda navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere informaci na vědomí a ukládá odboru 

hospodářskému a organizačnímu nevymáhat po dlužnících dlužné pojistné za celé druhé 

pololetí příslušného kalendářního roku, ale pouze poměrnou část podle počtu měsíců, po které 

advokát vykonával advokacii.  

Představenstvo České advokátní komory ukládá tajemníkovi, aby ve spolupráci s předsedou 

a odborem vnější a vnitřní legislativy projednal s Generali Českou pojišťovnou, a.s. 

problematiku pojištění a pojistného pozastavených advokátů, stejně jako otázku, zda by pojistné 

advokátů zapsaných nebo vyškrtnutých v průběhu kalendářního roku nemělo být stanoveno 

po kalendářních měsících a nikoli po kalendářních pololetích jako dosud. 

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 7 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 531-09/2023 v navrženém znění.  

8h) Příspěvky advokátů na činnost ČAK – žádosti o snížení, prominutí a prodloužení 

splatnosti příspěvku    

Projednání tohoto bodu se odkládá na říjnovou schůzi.  

8i) Podnět ČAK k zahájení kárného řízení se soudcem OS Praha-východ – odpověď 

MSp    

Předseda odkázal na odpověď ředitelky odboru dohledu a kárné agendy MSp z 8. června 2023 

na podnět ČAK z 9. února 2023 k zahájení kárného řízení se soudcem Okresního soudu Praha-
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východ, z níž vyplývá, že MSp po ukončení šetření pochybení soudce neshledalo, a tudíž 

nebude přijímat žádná opatření. V této souvislosti připomněl předseda odpověď předsedkyně  

Okresního soudu Praha-východ z 23. března 2023 na stejný podnět ČAK, že neshledala důvodu 

pro podání kárného návrhu na tohoto soudce. 

Poté předseda navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí informaci o výsledcích podnětu ČAK 

z 9. února 2023 k zahájení kárného řízení se soudcem Okresního soudu Praha-východ.  

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 7 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 532-09/2023 v navrženém znění. 

8j) Konference Ženy v kyber    

JUDr. Gawlasová předložila zprávu o chystané konferenci Ženy v kyber, kterou organizuje 

nově vznikající nezisková organizace TheCyberValkiries a která se zabývá a dále se chce 

zabývat osvětou v oblasti kybernetické bezpečnosti a především rolí žen v tomto oboru. 

Navrhuje, aby ČAK poskytla této konferenci mediální podporu a zároveň podpořila účast 

zástupkyně ČAK.  

Poté předseda navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory souhlasí s poskytnutím podpory ČAK konferenci Ženy 

v kyber formou zveřejnění informací v Advokátním deníku a souhlasí s vysláním zástupkyně 

ČAK na tuto akci bez nároku na příspěvek ze strany ČAK.  

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 6 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 533-09/2023 v navrženém znění. 

8k) Losování přísedících a náhradníků kárných senátů Nejvyššího správního soudu 

Předseda informoval o zprávě předsedy Nejvyššího správního soudu JUDr. Karla Šimky 

o vylosování přísedících či náhradníků kárných senátů z řad advokátů pro řízení ve věcech 

soudců a pro řízení ve věcech státních zástupců. 

Poté předseda navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí oznámení předsedy Nejvyššího 

správního soudu o vylosování přísedících či náhradníků kárných senátů z řad advokátů 

v červenci a srpnu 2023. 
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Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 7 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 534-09/2023 v navrženém znění. 

8l) Svolání Komise pro výběr kandidáta na funkci soudce SD EU     

Předseda informoval o sdělení ministra spravedlnosti ze 7. června 2023, že v souvislosti 

s končícím mandátem soudce JUDr. Jana Passera, Ph.D. u SD EU v říjnu 2024 Ministerstvo 

spravedlnosti oficiálně zahájilo výběrové řízení na nového soudce SD EU a svolává v souladu 

s vnitrostátními Pravidly pro výběr kandidátů na funkci soudce soudního dvora Evropské unie 

výběrovou komisi.   

Jelikož k předloženému sdělení, jež je v podkladových materiálech této schůze, nebyly 

vzneseny připomínky, předseda navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí sdělení ministra spravedlnosti 

ze 7. června 2023 o zahájení výběrové řízení na nového soudce Soudního dvora Evropské unie. 

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 7 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 535-09/2023 v navrženém znění. 

8m) Nominace zástupců ČAK do pracovní skupiny pro přípravu programu Právnického 

sjezdu 2025    

S odkazem na zápis z 30. srpna 2023 předseda informoval o zasedání Sjezdového výboru pro 

přípravu Právnického sjezdu 2025, na kterém bylo dohodnuto, že návrh konkrétních bodů 

základního tématu 2. Právnického sjezdu na téma „Digitalizace justice“ připraví pracovní 

skupina, do níž může každý právnický stav jmenovat jednoho až dva zástupce.  

JUDr. Čáp sdělil, že oslovil JUDr. Martina Maisnera a JUDr. Jiřího Nováka ml. jako 

kvalifikované odborníky v dané oblasti s příslušnými kompetencemi v rámci ČAK, resp. 

CCBE. Oba jmenovaní se svou případnou účastí v této pracovní skupině souhlasili. 

Po diskusi, v níž nebyli navrženi jiní kandidáti, předseda navrhl, aby představenstvo přijalo toto 

usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory nominuje do pracovní skupiny pro přípravu bodů 

základního tématu 2. Právnického sjezdu v roce 2025 „Digitalizace justice“ za Českou 

advokátní komoru advokáty JUDr. Martina Maisnera, Ph.D., MCIArb., ev. č. ČAK 01637 

a JUDr. Jiřího Nováka ev. č. ČAK 11314. 

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 



Zápis ze 19. schůze představenstva ČAK   

11. – 12. září 2023 

 

 

 Pro: 7 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 536-09/2023 v navrženém znění. 

8n) Online Dispute Resolution (ODR) Forum 2024 v Praze    

JUDr. Němec informoval, že v roce 2024 se bude v Praze konat ODR Forum, což je největší 

celosvětová konference k řešení on-line sporů, jež se bude zabývat problematikou umělé 

inteligence (AI), přičemž jde o událost, které by se ČAK mohla vhodnou formou zúčastnit.  

S ohledem na nutnost řešení problematiky AI předseda doporučuje účast ČAK podpořit.  

Poté předseda navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory zmocňuje JUDr. Martina Maisnera, aby jménem ČAK 

jednal o podmínkách její účasti na ODR Foru 2024.  

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 6 Proti: 0 Zdrželi se: 1 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 537-09/2023 v navrženém znění. 

Poté, v 16:00 hodin, předseda schůzi představenstva ukončil a poděkoval přítomným 

za účast.   

 

Zapsala: Mgr. Lenka Vobořilová  

 

 

Správnost zápisu ověřil: JUDr. Petr Čáp, tajemník ČAK  
 


